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Reakce zastupitelskému klubu Pirátů k otevřenému dopisu ředitelů ZŠ Praha 11 

 

1.    Postrádáme jednotnou metodickou pomoc 

 

Odbor školství vždy poskytuje stejnou metodickou pomoc ve stabilním týmu již několik volebních období. Je však 

možné, že v rámci současné pandemické situace, může dojít k určité nejistotě či nejasnostem. Současná doba je 

skutečně složitá, rychle se měnící. V následujícím období se společně pokusíme o větší strukturaci metodické 

pomoci ze strany MČ a příslušných odborů, přičemž pomoci by měla tvorba místní vzdělávací strategie, která bude 

i výrazněji reflektovat potřeby škol a místního vzdělávacího systému na Praze 11. 

 

2.      Ekonomická a pedagogická hodnocení 

 

Rádi bychom v rámci následné diskuse získali informace o údajně nepřidělených odměnách. Je pravda, že 

odměny nejsou vždy přidělovány v maximální možné výši, ale nikdy nedošlo k úplnému odebrání. Systém 

ekonomických a pedagogických hodnocení je stanoven usnesením rady MČ č. 1369/38/R/2015 a jako takový je 

platný již 6 let. Ředitelé mají vždy možnost se nad hodnocením v případě nejasností setkat a uvedenou situaci 

prodiskutovat. Odměny jsou složkou mzdy, kterou vždy schvaluje rada MČ, nikoli odbor školství po domluvě s 

hodnoceným ředitelem. Průměrné platy (vč. odměn) ředitelů základních škol Prahy 11 jsou v průměru o 10 tisíc 

vyšší než průměrné platy ředitelů v rámci celé Prahy, což také dokládá, jak zřizovatel oceňuje práci ředitelů. 

 

3.      Správa a údržba budov 

 

Ředitelé si dlouhodobě stěžují na fungování odboru správy majetku a firmy Jihoměstská majetková a.s.. Radní 

pro školství o tomto problému opakovaně mluvila s místostarostou Ondřejem Prokopem (ANO), který je gesčním 

radním, a vyzvala ho k jeho řešení. Za celé dva roky však nedošlo k výraznějšímu posunu. 

 

4.      Nedostatečná podpora a pomoc při Výzvách EU, MŠMT, MHMP 

 
Spolupráce mezi jednotlivými zástupci přispěvkových organizací je na velmi dobré úrovni. Pracovníci Ekonomic-
kého odboru MČ Praha 11 pravidelně komunikují s řediteli, ekonomy, účetními, hospodáři apod. jednotlivých škol a 
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trvale poskytují maximální možnou součinnost. Veškeré změny, které provede MHMP či Ministerstvo, jsou dodá-
vány v předstihu a s přesným postupem a vysvětlením. Pokud je některé účetní něco nejasného, vždy následuje 
dovysvětlení, případně se situace konzultuje s příslušnými odbory MHMP s následným zasláním odpovědi. 
V minulosti se také vyplatilo zavedení používání různých inovací, předchází se tak vzniku možných chyb. Všechna 
účetnictví jsou vždy kontrolována, na chyby pracovníci upozorní a dochází k eliminaci možných pochybení ze strany 
ZŠ. 
Z pohledu zřizovatele je trvale poskytována plnohodnotná ekonomická podpora a v tomto duchu budeme i nadále 
pokračovat. 
 

5.      Absence účasti ředitelů škol na důležitých jednáních 

 
O projektech, realizovaných odborem školství jsou ředitelé informováni na poradách, ať již se to týká Místního akč-
ního plánu, nebo projektu Demokratická kultura. 
Velmi nás mrzí, že v době mimořádného stavu způsobeného COVIDem se komunikace omezuje na elektronickou a 
online formu. Provoz škol a zdraví ředitelů je pro nás přednější než (byť příjemné) osobní setkávání. 
V letošním roce se vůbec poprvé v zájmu prohloubení komunikace z iniciativy radní pro školství členové rady jed-
notlivě vyjadřovali k připomínkám ředitelů, které zazněly ve výročních zprávách. Nutno dodat, že řada podnětů uve-
dených v otevřeném dopise nezazněla ve výročních zprávách. Toto komuniké šlo směrem k ředitelům v průběhu 
měsíce ledna 2021. 
Setkání s řediteli probíhá tradičně dvakrát ročně na velkých poradách (zahajující a závěrečné), dále se s řediteli 
setkáváme na operativních poradách, především kolem zápisů a implementací nových věcí. Podle zjištění je polo-
vina ředitelů s takovou četností spokojena, polovina by uvítala častější setkávání. Na to reagujeme s odborem 
školství tak, že se budeme setkávat pravidelně, a to v měsíčním intervalu. S jednotlivými řediteli pak i jednotliví 
gesční radní formou tripartit. 

 

 


